
 

Z á p i s 

z jednání komise klubů a krajů dne 30. 11. 2013  

v zasedací místnosti 209 v budově ČSTV, Zátopkova 100/2 Praha Strahov 

Program: 1) Zahájení a organizační záležitosti KKK 

 2) Informace předsedy ČSJ ke změnám ve sportovním hnutí 

 3) Informace ke změnám podle nového občanského zákoníku 

 4) Jednání Hladinové záchranné služby 

 5) Informace k hospodaření KSJ a ČSJ 

 6) Různé  

 7) Závěr 

 

K bodu 1: 

Předseda komise přivítal účastníky jednání a provedl zahájení jednání komise. Upozornil 

přítomné na změnu v programu jednání, kdy se jednání KKK nemohl zúčastnit jak předseda 

ČSJ, tak i předseda legislativní komise a na jednání KKK doporučil zařazení samostatného 

bodu jednání k problematice HZS ČSJ. 

K bodu 2: 

Viz. bod 1  

K bodu 3: 

Předseda KKK omluvil neúčast předsedy legislativní komise z rodinných důvodů a 

konstatoval, že není k dispozici ani pracovní materiál legislativní komise k problematice změn 

spojených s přechodem na podmínky podle nového občanského zákoníku, který má vstoupit 

v platnost od 1. 1. 2014. Připomenul, že v současné době v Poslanecké sněmovně PČR 

probíhá rozsáhlá diskuze o odložení účinnosti nového občanského zákoníku z důvodu, že jeho 

zavedení provázejí velké diskuze a zmatky a to jak v odborné tak laické veřejnosti. 

Nejcitlivěji se organizace ČSJ dotýká změna registrace občanských sdružení. Jelikož  se 

problematika sdružování občanů dotýká celé řady návazných procesů včetně pravidel pro 

hospodaření spolků není možné v této situaci rozhodnout, zda bude možné využít pro 

přeregistraci občanských sdružení celou tříleté přechodné období, nebo ne.    

Z následné diskuze vyplynul úkol pro KKK a legislativní komisi: Připravit pro kluby do 31. 

3. 2014 příručku pro přechod na organizaci jachtingu v souladu s novým občanským 

zákoníkem. 

 



K bodu 4: 

Jednání tohoto bodu vedl náčelník HZS ČSJ Karel Švec, průběh jednání je předmětem 

samostatné působnosti HZS ČSJ. Jednání bylo věnováno následujícím okruhům problémů.  

Byla podána informace o revizi stavu členské základny (Radim Vašík) ze které vyplynulo, že 

k 29. 11.2013 máme 212 záchranářů a 26 asistentů. 

Aktuální informace HZS ČSJ a stav členské základny zájemci najdou na stránkách ČSJ 

v záložce HZS.  

Karel Švec vyzval všechny přítomné a všechny záchranáře k vyhledávání nových adeptů – 

funkcionářů HZS ČSJ (jedná se především doplnění zástupce náčelníka, lektorského sboru 

a pod.) Dále byl dohodnut systém sledování aktivity záchranářů s podporou IS Race Control a 

problematika obnovy kvalifikace záchranářů, včetně plnění dalších podmínek pro držení 

kvalifikace záchranáře – např. členství v ČSJ. Náčelník HZS ČSJ podá VV ČSJ návrh na 

úpravu směrnice C 15.  

 K bodu 5: 

Jednání tohoto bodu vedl Martin Soušek. Byla projednána problematika hospodaření KSJ a 

otázky financování KSJ včetně spolupráce s centry služeb ČUS. Bylo doporučeno využívat 

služeb center služeb ČUS po zralém zvážení rentability jejich služeb, včetně dopadů do 

rozpočtu KSJ.  

KSJ, které vedou účetnictví s podporou ČSJ, byly vyzvány, aby zaslaly všechny nezaúčtované 

doklady co nejdříve, aby mohlo být uzavřeno účetnictví včas. 

Nebyla doporučena změna financování klubů do vydání nové koncepce organizace 

a financování ČSJ.    

K bodu 6 a 7: 

Diskuse proběhla již v návaznosti na projednávané body. Předseda, po vyčerpání programu 

jednání, schůzi Komise klubů a krajů ukončil. 

 

 

Zapsal: Vlastimil Šindýlek 

 

 


